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Jegyzőkönyv 
 
Készült: Dévaványa Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2009. június 24-én 
megtartott Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 
 Pap Tibor polgármester 
 Balogh Csilla jegyző 
  
 Dr. Ágoston Sándor bizottság elnöke 
 Kiss Gábor bizottsági tag 
 Pihurik Katalin bizottsági tag 
 Csatári Lajos bizottsági tag 
 Dékány József bizottsági tag 
 Földesi Zoltán bizottsági tag 
 Erdeiné Mucsi Márta bizottsági kültag 
 Földi Zoltán bizottsági kültag 
 
Meghívottak: 
 Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK intézményvezető 
 Diósné Ambrus Erzsébet ÁMK intézményegység-vezető 
 Tóth Erika Farkas Gy. Közokt. Intézmény koordinátor 
 
 Hermeczi Erika jegyzőkönyvvezető 
 
 
Dr. Ágoston Sándor – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Köszönti a 
bizottsági ülésen megjelenteket, a Polgármestert, a Jegyzőt, a Farkas Gyula Közoktatási 
Intézmény koordinátorát, az ÁMK intézményvezetőt, ÁMK intézményegység-vezetőt, 
valamint az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság megjelent tagjait. 
A bizottság elnöke megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság 
tagjainak több mint a fele megjelent az ülésen. Távolmaradt Horváth László bizottsági tag 
és Parola Csaba bizottsági kültag. 
A bizottság jelenlévő tagjainak száma 8 fő. 
 
 
Ismerteti a napirendi pontokat, melyek a következők: 

1. A Farkas Gyula Közoktatási Intézmény tájékoztatója a dévaványai középiskolai 
oktatás helyzetéről.  
Előadó: Tóth Erika koordinátor 

2. Az ÁMK Óvoda és Bölcsőde Intézményegységének beszámolója az óvodai, bölcsődei 
nevelés szakmai tevékenységéről. 
Előadó: Diósné Ambrus Erzsébet intézményegység-vezető 

3. A DKTV Kft. tájékoztatója Dévaványa város kábeltévé szolgáltatásával kapcsolatban. 

4. Bejelentések. 
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Megkérdezi a jelenlévőket, hogy van-e valakinek további önálló napirend megtárgyalására 
javaslata? 
Megállapítja, hogy önálló napirend megtárgyalására javaslat nem hangzik el.  
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett napirendi pontok 
megtárgyalásával?  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
41/2009. (VI. 24.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága a 2009. június 24-én tartandó ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 

1. A Farkas Gyula Közoktatási Intézmény tájékoztatója a dévaványai 
középiskolai oktatás helyzetéről.  
Előadó: Tóth Erika koordinátor 

2. Az ÁMK Óvoda és Bölcsőde Intézményegységének beszámolója az 
óvodai, bölcsődei nevelés szakmai tevékenységéről. 
Előadó: Diósné Ambrus Erzsébet intézményegység-vezető 

3. A DKTV Kft. tájékoztatója Dévaványa város kábeltévé 
szolgáltatásával kapcsolatban. 

4. Bejelentések. 
 
 
 

1. Napirendi pont: A Farkas Gyula Közoktatási Intézmény tájékoztatója a dévaványai 
középiskolai oktatás helyzetéről. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Az első napirendi 
pont a Farkas Gyula Közoktatási Intézmény tájékoztatója a dévaványai középiskolai oktatás 
helyzetéről. 
Megkéri az intézmény koordinátorát, Tóth Erikát, amennyiben kiegészítése van az írásos 
beszámolóhoz, azt ismertesse. 
 
Tóth Erika – Farkas Gyula Közoktatási Intézmény koordinátora: Köszönti a bizottság tagjait 
Az írásos tájékoztatót a vizsgaeredményekkel egészítené ki, mert a tájékoztató készítésekor 
még csak az írásbeli vizsgák zajlottak le. Minden szakon 3,00 feletti eredmény született a 
vizsgák során, legjobban az élelmiszer és vegyi áru eladók vizsgáztak. Az új típusú 
vizsgarendszer szerint zajlott a vizsga, nehezebb és bonyolultabb volt az előzőekhez képest. A 
gyakorlati vizsga átlaga 4,00 volt, a szóbeli vizsga eredménye 3,7, az átlageredmény pedig 
3,8. 
Fodrász tanulók gyakorlati vizsga átlaga 4,00 lett, az írásbeli elméleti és szóbeli elméleti 
vizsga már gyengébb eredménnyel zárult, így 3,3 átlageredmény született. 
A szobafestők gyakorlati vizsga átlaga 3,6 volt az elmélet 3,00, így az átlageredmény 3,3 lett. 
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Az érettségizők átlageredménye 3,17 lett, kiemeli, hogy két tanuló részesült viszont általános 
dicséretben. Ez az érettségiző osztály volt az első, akik nyelvi előkészítő évfolyamra is jártak.  
A 24 fő érettségiző tanuló mellett 5-en előrehozott vizsgát tettek, akik közül 2 tanuló 
dicséretes vizsgát tett. Mindketten nyelvi előkészítő évfolyamon tanultak. Egy személy tett 
sikertelen érettségi vizsgát, de ő külsős jelentkező volt, sajnos felkészületlenül jelent meg a 
vizsgán. Az asztalos tanulók (6 fő) Békésen tettek vizsgát, az elméleti vizsga átlaga 3,16 lett, 
a gyakorlati vizsga átlaga pedig 4,33. Az elkészített vizsgamunkájuk a centenáriumi 
kiállításon bemutatásra kerül. 
A koordinátor a vizsgaeredmények ismertetését követően a beiratkozásról szól néhány szót. 
Elmondja, hogy 54-en jelentkeztek a dévaványai közoktatási intézménybe, amely 20 fővel 
kevesebb az elmúlt évhez képest. Nem számítottak ilyen kevés jelentkezőre, az elmúlt 
évekhez hasonlóan zajlottak le a beiratkozás előtt az általános iskolai látogatások, a nyílt 
napok, ezen kívül a fodrász tanulók egyfajta „show” műsort is tartottak minden környező 
általános iskolában. 
A kevés jelentkezőnek az egyik oka lehet a gyermeklétszám csökkenése, illetve a médiában 
való szereplés csökkenése is, hiszen az iskola megyéhez történő átkerülése miatt a 
középpontban voltak, mintegy reklámként hatott az intézményre.  
Az elmúlt évben 74-en jelentkeztek beiskolázáskor az intézménybe, de már akkor sem tudták 
a nyelvi előkészítő évfolyamot elindítani, mert a tanulók a négy éves képzést választották. 54 
fő esetén két osztályt tudnak indítani, egy gimnáziumi és egy szakiskolai osztályt.  
A szakiskolai osztály esetén szakmacsoport bontást kell végezni, illetve nyelvi csoportbontás 
is szükséges, angol és német nyelvet tanulnak a diákok. A gimnáziumi osztály is ketté lesz 
bontva, rendvédelmi fakultációra és általános tantervűre. A gimnáziumba 19 fő iratkozott be.  
A jelenlegi tanulók közül 8 fő az intézményben tanulna tovább, a szakmunkás vizsga után 
érettségit is szeretnének szerezni. További 3 fő érettségi után szeretne szakmát tanulni itt az 
intézményben, fodrász és élelmiszer eladói képesítést kívánnak megszerezni. Elmondja, hogy 
az eladó képesítés megszerzéséhez szükséges befogadó nyilatkozat, mert a gyakorlati helyek 
száma nagyon korlátozott, a tanulószerződések feltételei kedvezőtlenekké váltak.  
Ennyiben kívánta kiegészíteni a tájékoztatót. Tájékoztat továbbá arról, hogy a testületi ülésen 
Igazgató Asszony is részt fog venni. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Kérdése, hogy a 
gimnáziumi osztályba beiratkozott tanulók közül mennyi a dévaványai tanuló, és milyen 
eredménnyel végeztek az általános iskolában? 
 
Tóth Erika – Farkas Gyula Közoktatási Intézmény koordinátora: Holnapra utána néz a 
beiratkozottak arányának, illetve hogy milyen eredménnyel jelentkeztek az intézménybe.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megadja a szót 
Pihurik Katalin bizottsági tag részére hozzászólásra. 
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Észrevétele, illetve 
kérdése a tájékoztató 3. oldalán leírtakkal kapcsolatban van. „A könyvtári munkát nehezíti, 
hogy az órakedvezményes könyvtárosi lehetőséggel az idei tanévben nem élhettünk.”  
Kérdése, hogy miért nincs órakedvezményes könyvtárosi lehetőség? 
 
Tóth Erika – Farkas Gyula Közoktatási Intézmény koordinátora: Elmondja, hogy  centrum 
szinten (Farkas Gyula Közoktatási Intézmény összes intézményét tekintve) egy könyvtárosa 
van az intézménynek, telephelyeken csak lehet működtetni a könyvtárat. A dévaványai 
intézménynek van könyvtára és működik is, de csak délután önként vállalt feladatként.  
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Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Kérdése, hogy a 
közoktatási intézményben a munkaidő hogyan alakul? 
 
Tóth Erika – Farkas Gyula Közoktatási Intézmény koordinátora: A pedagógus munkaideje 
heti 40 óra, ebből 22 órát kötelező tanításra fordítani, a többi az iskolában töltött idő. Az 
önként vállalt feladat keretében mindenki a saját irányultságának megfelelően választ 
tevékenységet, amit a munkaidejében még elvégez. Az elmúlt évben került bevezetésre, hogy 
a munkaidő alatt az intézményben kell tartózkodni, így pontosan ki lehet mutatni ki az aki a 
kötelező óra teljesítése után is az iskolában tartózkodik. Az Igazgató Asszony felhívta a 
figyelmet arra, hogy mindenkinek munkaköri kötelessége az intézményben tartózkodni. 
Délutáni naplót is vezetnek, adminisztrálják a jelenlétet. 
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Úgy tudja, hogy Jakus 
János végzi az ellenőrzéseket a gyakorlati helyeken. 
 
Tóth Erika – Farkas Gyula Közoktatási Intézmény koordinátora: Az asztalos és szobafestő 
tanulók gyakorlati helyi ellenőrzését végzi jelenleg Jakus János, viszont jövő tanévtől a bolti 
eladó tanulók ellenőrzését is ellátja. Így heti egy napon nem lesz tanórája, ugyanis Vésztőn, 
Békésen, Füzesgyarmaton stb. kell ellenőriznie a gyakorlati helyeket. Szükség is van a 
munkájára, mert a mesterek kérik a segítséget, ugyanis a tantervi változásokkal nincsenek 
tisztában.  
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: A tájékoztató kitér arra, 
hogy 6 esetben történt családlátogatás, illetve a hiányzások száma, ezt sajnálatosnak tartja. 
 
Tóth Erika – Farkas Gyula Közoktatási Intézmény koordinátora: Elmondja, hogy amennyiben 
a tanulóval gond van a Családsegítő Szolgálat felé tesznek jelzést, ugyanis a szülő nem 
köteles a pedagógust beengedni a lakásba, ilyenkor kértek segítséget. A családlátogatásra 
azért került sor, mert a szülők is segítséget kértek. 
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Kérdése, hogy a 10. 
évfolyamos tanulókat az országos kompetenciamérés feladataira hogyan tudják felkészíteni? 
 
Tóth Erika – Farkas Gyula Közoktatási Intézmény koordinátora: Az egész 
intézményhálózatot összefogva centrum szinten működik egy minőségirányítási 
munkacsoport, aki kidolgoz feladatokat. Pályaorientációs és szaktárgyi órák keretében 10-15 
perces feladatokat oldanak meg a tananyaghoz kapcsolódva. Augusztus végén lesz egy közös 
továbbképzés, ahol szakértővel kidolgozzák, hogy tudják a tantervben az órákba beépíteni a 
felkészítést. Mivel nagy munkát fog jelenteni, ezért kérték szakértő segítségét. A tanmenetek 
nem centrum szintűek, de a helyi tanterveket át kell dolgozni, azt követően kerül be a 
tanmenetbe.  
 
Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: A tájékoztató kitér arra, hogy 
a sportpályát a felújítás miatt elzárták a középiskola tanulói elől, ugyanakkor tudja, hogy 
gyenge a testnevelés oktatás az intézményben. A középiskolában testnevelés tárgyból a 
személyi adottság biztosított, de a tárgyi adottság nincs meg, ezt sajnálatosnak tartja. Az 
iskolaépület mögött található egy nagyobb tér, itt legalább egy kosárlabda pályát ki kellene 
építeni véleménye szerint, ne várjanak a tornacsarnok építésére. Kérdése, hogy a Farkas 
Gyula Közoktatási Intézmény részéről segítséget tudnának-e biztosítani a pálya kialakítására? 
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Dékány József – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Véleménye szerint elég 
volna a füves pálya is, csak fel kellene festeni a pályát. 
 
Földi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság kültagja: Elmondja, hogy volt szó 
az épület mögötti füves területen kosárlabda vagy kézilabda pályának a kialakításáról, de 
balesetveszélyesnek tartják. Úgy véli jobb volna, ha az elkészült sportpályát a középiskolai 
tanulók is használhatják.  
 
Pap Tibor – polgármester: A sportpálya elkészülte után a középiskolás tanulók is 
használhatják a pályát. Az aszfaltos pályát többször használták, azt is látta az elmúlt időkben. 
Természetesen a pálya felújítását követően, az ősszel már használni tudják a tanulók.  
 
Tóth Erika – Farkas Gyula Közoktatási Intézmény koordinátora: Nagy segítséget jelentene ha 
a testnevelő tanár és a sportpályáért felelős személy egyeztetni tudna, hiszen a felújítást 
követően lezárásra kerül a pálya. Volt már szó, hogy tanórán kívül ne mehessenek a tanulók a 
pályára, csak tanórán lehet használni, mivel rongálások sajnos előfordultak már, de azok nem 
tanórán történtek.  
Elmondja, hogy az intézmény gazdasági igazgatója a mai napon Dévaványán tartózkodott, 
eddig is felvetődött már többször, hogy ha forráslehetőség nyílik, az első fejlesztés a 
dévaványai középiskolában valósulna meg. A békéscsabai téglagyár ígéretet tett anyag 
biztosítására, hogy a pálya alapját elkészíthessék kézilabda méretű pálya kialakítására.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Kezdeményezi, 
hogy a régi sportöltöző épületét adják át a középiskolának használatra, amennyiben a 
kőműves tanulók felújítják. Jó volna, ha a megyei önkormányzat anyagilag segíteni tudná a 
pálya felújítását.  
 
Tóth Erika – Farkas Gyula Közoktatási Intézmény koordinátora: Jelenleg a kollégiumnak a 
bővítésén gondolkodnak, mivel igény van rá. Mint említette ígéretet kaptak arra, hogy a 
következő nagyobb fejlesztés a dévaványai középiskolánál a pálya elkészítése lenne. A júliusi 
megyei közgyűlésen az intézmény pótelőirányzat kérelmét elbírálják, abból az összegből 
szeretnék megvalósítani a pályát, ezért a döntést még meg kell várni.  
Sajnos nagyobb terem nincs az iskolaépületben, amit tornaszobának átalakíthatnának. 
 
Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: A középiskolai tanulók a 
munkájukkal bevételhez jutnak, van forráslehetőségük. Úgy gondolja szerencsés lenne, ha 
néhány alkalommal el tudnának jutni olyan helyre, ahol mozogni tudnának. 
 
Tóth Erika – Farkas Gyula Közoktatási Intézmény koordinátora: Elmondja, hogy Békésen a 
tanulók uszodába járnak, de nekik nem kell belépőt fizetniük. Az iskolának ugyanakkor kevés 
a bevétele, a tanulók munkájából befolyt bevételt pedig a szakképzési fejlesztéshez kell 
felhasználniuk. Köszöni ugyanakkor a lehetőséget, hogy az általános iskolába járhatnak a 
sportolni vágyó fiatalok kosarazni. Minden évben van testnevelés tantárgyból érettségiző 
tanulójuk, és kiemelik a felkészültségüket. A testnevelő tanár nagyon magas színvonalú 
munkát végez. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Felveti, hogy a 
dévaványai középiskola épületére tábla került kihelyezésre, amelyen csak „Farkas Gyula 
Közoktatási Intézmény” név került feltüntetésre. Javasolja ráírni a Dévaványai 
Tagintézménye elnevezést is. 
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Tóth Erika – Farkas Gyula Közoktatási Intézmény koordinátora: Közli, hogy a megyei 
fenntartó készítette el és küldte meg a táblát, melyet minden intézményi épületre ki kellett 
helyezni. Nem jelezhették külön az igényüket, a fenntartó finanszírozta a tábla elkészítését.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e 
még a bizottság tagjainak kérdése, hozzászólása a középiskolai oktatásról készült 
tájékoztatóhoz? 
Megállapítja, hogy kérdés hozzászólás nincs. 
 
Tóth Erika – Farkas Gyula Közoktatási Intézmény koordinátora: Tájékoztatásként elmondja, 
hogy a testületi ülésen az igazgatónő a kérdésekre választ fog adni, illetve jelzi, hogy 
prezentációt szeretnének tartani. Kérik, hogy vetítővásznat biztosítson az önkormányzat. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni az 
intézmény koordinátorának a tájékoztatást, illetve a kérdésekre adott válaszokat. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, a Farkas Gyula Közoktatási Intézmény dévaványai 
középiskolai oktatás helyzetéről szóló tájékoztatóját javasolják-e a elfogadásra a testületnek. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
42/2009. (VI. 24.) OKS. Biz. hat. 
 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Farkas 
Gyula Közoktatási Intézmény tájékoztatóját a dévaványai középiskolai 
oktatás helyzetéről jóváhagyólag fogadja el. 

 
Az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság az intézmény 
igazgatójának és dolgozóinak további eredményes munkát kíván.  

 
 
 
 
2. napirend: Az ÁMK Óvoda és Bölcsőde Intézményegységének beszámolója az óvodai, 
bölcsődei nevelés szakmai tevékenységéről. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: A következő 
napirend az ÁMK Óvoda és Bölcsőde Intézményegységének beszámolója. Megkéri az 
intézményegység vezetőt, amennyiben az írásos beszámolóhoz kiegészítése van, mondja el. 
 
Diósné Ambrus Erzsébet – ÁMK Óvoda és Bölcsőde Intézményegység-vezető: Tájékoztatja a 
bizottság tagjait, hogy az írásos beszámoló az elmúlt tanév eseményeit, adatait foglalja 
magába. Kiemeli, hogy a TÁMOP 3.1.4 pályázatnak köszönhetően a kompetencia alapú 
óvodai nevelés bevezetésre kerül, és ennek keretében képzésben is részt vesznek. 
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Elmondja továbbá, hogy a napokban kezdődött el a bölcsődei csoport kialakítása végett a 
felújítási munkálatok a Kossuth úti épületben, remélik, hogy augusztus végére befejeződnek a 
munkák. Szeptembertől két bölcsődei csoport indul, az előzetes felmérések szerint 17 
kisgyermek lesz az intézményben. 5 gyermek másfél éves kor alatti, 6-an pedig 2 évesek. Az 
étkeztetés miatt a Váradi Étkeztetési Bt-vel felvette a kapcsolatot. A bölcsődi csoport 
bútorainak beszerzése folyamatban van, augusztus végére beszerzésre kerülnek.  
Néhány szót szól a következő tanévre történő beiratkozásról.  
Ecsegfalván a következő tanévre 28 gyermek került beíratásra, a számított létszám 29 fő. Az 
Oktatási Hivataltól engedélyt kell kérniük létszámtúllépés miatt.  
Dévaványán a beíratott gyermekek száma 228 fő. A gyermekek elosztása nehéz volt, 10 
csoportra kellett bontani a gyerekeket (számított létszám 246 fő.). 3 óvodai csoportnál kell a 
maximális csoportlétszám tekintetében az Oktatási Hivatal engedélyét kérni, a Könyves 
Kálmán úti óvodában 2 óvodai csoportnál, és a Kossuth úti óvodában egy csoportnál. A 
bölcsődei újabb csoport kialakítása miatt az óvodába senkit nem tudtak felvenni. Ezért a 
Kossuth úti óvodában átcsoportosításra kerül sor, két testvérpárt kellett áthelyezniük. Kisebb 
gondok voltak az átcsoportosítás miatt a szülők részéről. Így Dévaványán 246 számított 
létszámmal kezdik meg a nevelési évet. 
Ennyiben kívánta kiegészíteni a beszámolót az intézményegység-vezető. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni az 
intézményegység-vezetőnek a kiegészítést. Megadja a szót Pihurik Katalin bizottsági tag 
részére hozzászólásra. 
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Elmondja, hogy az óvoda 
beszámolóját színvonalasnak és tartalmasnak tartja. Mindenre kiterjedő tájékoztatást kaptak 
az intézmény munkájáról. Kihangsúlyozza, hogy a beszámoló elismeri a beosztottak 
teljesítményét, hozzáállását. A nevelési programban meghatározott célok teljesítéséért 
mindent megtesznek, törekednek a maximális teljesítményre, a játékosságra, mint legfőbb 
tevékenységre, mely elsődleges a gyerekek fejlődésében és fejlesztésében is. A játékkal való 
felkészülést a tanulásra hangsúlyozzák, melyet nagyon jónak tart.  
A beszámoló tájékoztatást ad a partneri elégedettségi vizsgálat eredményéről. Ebben látható, 
hogy alacsonyabb elégedettséget mutat a gyermek alkalmazkodó képességének fejlesztésével, 
fegyelemre nevelésével való elégedettség, amely 4,3 átlagot mutat. A bizottsági tag 
véleménye az eredménnyel kapcsolatban, hogy az óvoda nem tud mindent pótolni, a szülői 
hiányosságokat is jól látják, melyre a beszámoló is kitér. A szülőknek is van feladatuk.  
Az intézményegység-vezetőtől kérdezi, meg tudják-e oldani a kisgyermekek zöldség-
gyümölcs szükségletének ellátását, ugyanis hallotta, hogy voltak gondok abból, hogy szülők 
vittek be gyümölcsöt az óvodába. A hátrányos helyzetű szülők ezt megtenni nem tudják. 
 
Diósné Ambrus Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: Elmondja, hogy az óvodában régóta 
működik a szülők részéről történő gyümölcs bevitel. Nem kötelező jelleggel működik, 
senkinek nem mondják, hogy vigyen be gyümölcsöt. Minden csoportszoba előtt kitettek egy 
táblázatot, és aki visz be gyümölcsöt, önként behúzza, hogy vitt. Nem volt még gond belőle ki 
hoz be gyümölcsöt. Ugyanakkor szükség van rá, főleg azoknál a gyerekeknél, akik egész nap 
az óvodában tartózkodnak, nem fedezi a napi vitaminszükségletet a Váradi Étkezési Bt-től 
kapott élelem. Kihangsúlyozza, hogy több kisgyermek az óvodában ismer meg újabb ízeket.  
 
Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Kérdése az intézményegység-
vezetőtől, hogy az egyházi általános iskolával milyen az intézmény kapcsolata? Az írásos 
beszámolóban említésre kerül, hogy vannak gondok. 

 7



Diósné Ambrus Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: Elmondja, hogy vannak 
problémáik, legutóbb egy kolleganőjét hívta fel a Szügyi Dániel Református Általános Iskola 
igazgatónője, hogy a szülőket befolyásolja, és azt javasolja, ne az egyházi iskolába írassák be 
a gyermeküket, hanem a Ványai Ambrus Általános Iskolába. Úgy gondolja az 
intézményegység-vezető, hogy megadják mindenkor a lehetőséget az egyházi iskolának is, 
ugyan úgy meghívják őket is minden rendezvényre, melyekre általában csak tanítót küld az 
igazgatónő, még soha nem jött el az óvodába. Nem fogadnak el közeledést sem intézményi 
kapcsolattartás céljából. Jogtalanul vádolta meg az igazgatónő az óvónőt, hogy befolyásolta a 
szülőt, ráadásul még csak középső csoportos volt a gyermek, nem is ment iskolába. 
Igyekeznek pártatlanok lenne az iskolaválasztást illetően, nekik mindegy melyik iskolába 
írattatják be a gyermeket a szülők.  
Évekkel ezelőtt az egyházi általános iskola diákjai az óvodásoknak tartottak Betlehemes 
játékot, de ez is megszűnt, és nem az óvoda hibájából. 
 
Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Véleménye szerint megoldást 
kellene találni, hogyan tudnának változtatni ezen a helyzeten. Kérdése, hogy az Általános 
Művelődési Központtal, illetve az általános iskolával sikerült-e már a kapcsolattartás terén 
közeledni? 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Elmondja, hogy az egyházi iskola nem keresi a 
kapcsolatot a Ványai Ambrus Általános Iskolával sem. Korábban áttanítás volt a két 
intézmény között, ez már megszűnt. Szerveznek közös rendezvényeket, versenyeket, de 
ezeken többnyire nem vesznek részt. 
 
Erdeiné Mucsi Márta – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság kültagja, ÁMK 
intézményegység-vezető: A művelődési ház és alapfokú művészeti iskola részéről elmondja, 
hogy az egyházi iskolával nekik is vannak néha problémáik, amikor az egyházi iskolába jár a 
gyermek és délutáni foglalkozása van, nem tud a művészeti iskolába járni. Néha előfordul 
ilyen probléma. Úgy érzi, hogy az egyházi iskola nem nyitott olyan dolgokban sem, amelyek 
az ő érdekük lenne, pedig a művészeti iskola nem konkurencia számukra. Amikor színházi 
előadást ajánlanak az egyházi iskola részére, akkor is elzárkóznak.  
 
Csatári Lajos - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Kérdése, hogy az óvodában 
hitoktatást tartanak-e? 
 
Diósné Ambrus Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: Mind a 4 tagóvodában van 
hitoktatás, általában 10-12 gyermek veszi igénybe. Minden év szeptemberében írásban 
nyilatkoztatják a szülőket kérik-e a hitoktatást.  
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Az általános iskolában is van hitoktatás, 3 
csoport volt ebben a tanévben is. 
 
Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Úgy tudja, hogy az egyházi 
iskolát képviselő bizottsági kültag, Parola Csaba elköltözik a településről, ezért le fog 
mondani a tisztségéről. Javasolja, hogy a bizottsági kültagságra a Szügyi Dániel Református 
Általános Iskola igazgatónőjét kérjék fel. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Jónak tartja Kiss 
Gábor bizottsági tag felvetését, amennyiben Parola Csaba lemond a kültagságról, akkor az 
igazgatónőt kérjék fel.  
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Földesi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Hozzászólásában 
elmondja, hogy az Általános Művelődési Központ létrehozásakor és néhány hónapja tartott 
testületi ülésen is felvetődött magánóvoda létrehozásának kezdeményezése. Nem tartja 
elképzelhetetlennek a magánóvoda létrehozását, de szeretné ha a dévaványai óvónők közül is 
felvállalná valaki ezt a kezdeményezést. Ezért javasolja, hogy a magánóvoda létrehozása 
továbbra is maradjon napirendi téma a közeljövőben. 
 
Diósné Ambrus Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: Kérdése a bizottsági taghoz, hogy a 
családi napközin kívül mi az a plusz feladat, amit a magánóvodát kezdeményező óvónő be 
szeretett volna vezetni? A családi napközi fizetős szolgáltatás lenne, 400 Ft/óra díjért. Lehet 
lenne rá igény, de azt is nézni kell, hogy Dévaványán 228 gyermekből 126 térítés mentesen 
ebédel, rászorultsági alapon, illetve néhányan 50 %-os térítési kedvezményt kapnak. Nem 
zárkóznak el a magánóvodától, de időben kell felkészülni a létszámtervezés miatt.  
 
Földesi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Az étkeztetés kapcsán 
elmondja, hogy nem tartja minden esetben megfelelőnek az ebédet. Például a tüdővagdalék 
levest nem tartja tápláléknak. Áremeléskor a testület általában teljesíti a vállalkozó kérelmét, 
ugyanakkor jobb színvonalú ételeket is kaphatnának a gyerekek. Nem tartja jónak a 
mogyoróvajas kenyeret sem. 
 
Diósné Ambrus Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: Elmondja, hogy egyeztetés történik 
a Váradi Étkeztetési Bt-vel. Legutóbb azért került sor megbeszélésre, mert a gyerekek sok 
szénhidrátot esznek, tízóraira csak péksüteményt kapnak. Egy hónapig az általuk összeállított 
étrendet kapták a gyerekek, de a Váradi Étkeztetési Bt. ügyvezetője segítőkész, és 
szeptembertől ismét számít az óvónők véleményére. Szeretné azt is kihangsúlyozni, hogy a 
gyermekek is válogatósabbak, sokszor tapasztalják, hogy az óvodába kerülő gyerekek nem 
ismerik az ízeket, mert otthon nem kapnak ilyen sokféle főtt ételt. Mai napon sült krumplit 
kaptak rántott hússal, sütemény volt, és a gyermekek nem ették meg ezt sem.  
Igyekeznek olyat többször főzni, amit a gyerekek szeretnek és meg is esznek, de kétnaponta 
nem adhatnak milánói makarónit vagy tejbegrízt a gyereknek, változatosnak kell lenni az 
ételnek. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy korábban is felmerültek már az étel miatt jelzések, 
de az ÁNTSZ is figyelemmel kíséri mit adnak a gyerekeknek, és elő is van írva a mérték. 
Jónak tartja, hogy az intézmények együtt állítják össze az étrendet. 
 
Dékány József - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Jelzi az intézményegység-
vezetőnek, hogy az óvoda előtti parkoló készítését korábban felvállalták, ez nincs elfelejtve, a 
közeljövőben megvalósításra kerül. 
 
Diósné Ambrus Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: Köszöni szépen, hogy a parkoló 
megvalósításra kerül, a Kossuth úton piaci napokon ugyanis egyáltalán nem tudnak parkolni. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e 
még valakinek kérdése, hozzászólása az óvoda, bölcsőde beszámolójával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek elfogadásra az ÁMK Óvoda és 
Bölcsőde Intézményegységének beszámolóját az óvodai, bölcsődei nevelés szakmai 
tevékenységéről. 
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Kéri, aki elfogadásra javasolja a beszámolót, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
43/2009. (VI. 24.) OKS. Biz. hat. 
 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az ÁMK 
Óvoda és Bölcsőde Intézményegységének az óvodai, bölcsődei nevelés 
szakmai tevékenységéről szóló beszámolóját jóváhagyólag fogadja el. 
 
Az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság megköszöni az 
intézményegység-vezetőjének a tájékoztatást és az intézményben 
dolgozóknak további eredményes munkát kíván. 

 
 

 
3. napirend: A DKTV Kft. tájékoztatója Dévaványa város kábeltévé szolgáltatásával 
kapcsolatban. 
 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a harmadik 
napirendi pontra, amely a DKTV Kft. tájékoztatója a Dévaványa város kábeltévé 
szolgáltatásáról. Megállapítja, hogy írásos anyag nem érkezett a Kft. részéről. 
 
Pap Tibor – polgármester: Szól arról, hogy a hivatal munkatársa többször telefonon kérte a 
Kft. ügyvezetőjét a beszámoló megküldésére. Azt a választ kapta, hogy mindössze egy 
dolgozója van, és nem érnek rá tájékoztatót készíteni. 
Javasolja, hogy - korábban az E.on tájékoztatójának tárgyalásakor hasonlóan - keressék meg 
írásban a Kft. képviselőjét és kérjék meg, jelöljön meg egy számukra megfelelő időpontot, 
amikorra el tudják készíteni a tájékoztató, illetve el tudnak jönni a testületi ülésre. 
 
Dékány József - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Szól arról, hogy a 
településen több mint 900 előfizető van, aki a kábeltévé szolgáltatást választotta 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi a 
bizottság tagjait, egyetértenek-e a polgármester által tett javaslattal, és kérjék fel a DKTV Kft. 
képviselőjét, jelöljön meg egy számukra megfelelő időpontot, amikorra el tudják készíteni a 
tájékoztatót, és részt tudnak venni a képviselő-testületi ülésen. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze.  
 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 
44/2009. (VI. 24.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy 
egyeztessen a DKTV Kft-vel képviselőjével, és egy általuk megjelölt 
időpontban a Dévaványa város kábeltévé szolgáltatásával kapcsolatos 
tájékoztatót tűzzék újra napirendre. Kérjék fel a Kft. képviselőjét az ülésen 
történő megjelenésre. 

 
A képviselő-testület bízza meg a szervezési irodát, hogy a DKTV Kft-t a 
testület döntéséről tájékoztassa.  

 
 
 
4. napirend: Bejelentések. 
 
 
Iskolatej programban való részvétel 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ismerteti a 
következő előterjesztést, amely az „Iskolatej Program” továbbfolytatását célozza meg. A 
Program jelenleg is működik, a szállítási szerződés a 2008/2009. tanév végéig szól. 
Az igazgatási irodavezető úgy ítéli meg, hogy a tanulók részére szerencsés lenne ha a 
2009/2010. tanévben is biztosítaná heti 3 napra (hétfő, szerda, péntek) a Képviselő-testület az 
iskolatejet. 
1 doboz tej ára 55,20 Ft. 
Az iskola tanulólétszáma 697 fő. 
Tanítási napok száma a 2009. szeptember 7. – 2009. december 22-ig: 70 nap. 
A kiadás: 

697 fő x 70 nap x 55,2 Ft = 2.693.208,- Ft. 
 
Az „Iskolatej Program”- hoz kapcsolódó támogatás a tej árának megközelítően 50 %-a 
(pontos érték nem határozható meg, mert a támogatás euró árfolyamfüggő). 
Kéri a 2009. szeptember 7-jétől 2009. december 22-ig terjedő időszakra az ÁMK általános 
iskolás tanulói részére az iskolatej biztosítását. 
 
A bizottság elnöke megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása az „Iskolatej Program” 
továbbfolytatásával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek, hogy az „Iskolatej Program” 
kerüljön továbbfolytatásra és a szükséges 1.346.604 Ft. saját erőt az önkormányzat biztosítsa. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 7 igen szavazattal, 1 tartózkodással és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 

 45/2009. (VI. 24.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az 
„Iskolatej Programot” tovább folytatja 2009. szeptember 7-jétől 2009. 
december 22-ig, heti 3 alkalommal (hétfő, szerda, péntek napokon) történő 
iskolatej szállítással. 
 
Az „Iskolatej Program” folytatásának költsége a 2009. szeptember 7-jétől 
december 22-ig terjedő időszakban 697 tanulóra vonatkozóan 70 napra, 
55,20 Ft/db/fő összeggel számolva 2.693.208 Ft, melyből a program 
támogatásán felüli összegen túl fennmaradó részt 1.346.604 Ft-ot a 
Képviselő-testület a 2009. évi költségvetése terhére biztosítja. 

 
 
 
Sporttanácsadási, sportfejlesztési feladatok ellátására történő megbízás az Educatio 
Bene Kft-vel 
 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: A következő 
előterjesztést Polgármester Úr készítette, melyben leírja, hogy megkeresés érkezett a 
dévaványai sportélet és sportlétesítmények fejlesztése érdekében kapcsolatfelvételre a jó 
szakértői háttérrel és lobby kapcsolatokkal rendelkező Educatio Bene Kft-től. Megkéri 
Polgármester Urat az ismertetésre. 
 
Pap Tibor – polgármester: Tájékoztat arról, először telefonon majd írásban kapott 
megkeresést, hogy vegyék fel az Educatio Bene Kft-vel a kapcsolatot, ha szeretnénk 
segítséget a dévaványai sportélet és sportlétesítmények fejlesztése kapcsán. Javasolja, hogy 
bízzák meg az Educatio Bene Kft-t a sportélet és sportlétesítmények fejlesztése érdekében a 
sporttanácsadási, sportfejlesztési feladatok ellátásával. A sportfejlesztési koncepció, tervek 
elkészítésében, pályázatírásban segítségre lennének a jövőben. Úgy véli, szükség van a 
középiskolai tornacsarnok megvalósítása érdekében a kapcsolatépítésre, forrásfeltáró 
munkákra. Elképzelés szerint kb. 275-300 millió forintba kerülne a tornacsarnok elkészítése, 
amely nagy kiadást jelentene. A régi tervet át kellene dolgozni, szűkíteni kellene a 
költségeken. Az Educatio Bene Kft-vel ezért javasolja a kapcsolatfelvételt. A képviselők is 
egyetértettek abban, hogy szükség van a középiskolai tornacsarnokra.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Felveti, hogy a 
megyei önkormányzattal is fel kellene venni a kapcsolatot, segítsenek a középiskolai 
tornacsarnok megvalósításában. 
 
Pap Tibor – polgármester: Véleménye szerint a megyei önkormányzat tornacsarnok 
építéséhez nem fog anyagi támogatással hozzájárulni. 
 
Dékány József - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Véleménye szerint jobb 
volna ha az öltöző épülete mellé építenék meg a tornacsarnokot. 
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Pap Tibor – polgármester: Valóban kisebb költséget jelentene ha a most megépült öltöző 
mellé építenék a sportcsarnokot. Ezért javasolja, hogy az Educatio Bene Kft-vel vegyék fel a 
kapcsolatot. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi a 
bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek, hogy az Educatio Bene Kft-t bízzák meg a 
sporttanácsadási, sportfejlesztési feladatok ellátására. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 4 igen szavazattal, 3 tartózkodással és 1 
ellenszavazattal nem tud javaslatot tenni a testületnek a dévaványai sportélet és 
sportlétesítmények fejlesztése érdekében az Educatio Bene Kft. kezdeményezésére 
sporttanácsadási, sportfejlesztési feladatok ellátására történő megbízásra vonatkozóan. 
 
 
 
 
 
Strandfürdő és a Dévaványai Dobfesztivál Egyesület megbeszélése a dobfesztivál 
megrendezéséről 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ismerteti a 
következő előterjesztést, melyben a gazdálkodási irodavezető arról tájékoztat, hogy a 
Strandfürdő vezetője és a Dobfesztivál Egyesület képviselője a közelgő dobfesztivál 
megrendezése miatt ismét leültek tárgyalni. A tárgyalás megállapodás született arról, hogy: 

� a rendezvény a strandfürdő területén kerül megrendezésre, 
� a rendezvény résztvevői az akkor érvényes belépőjegy árát megfizetik. 

Döntést kell hozni abban, hogy a Dobfesztivál rendezésének ideje alatt elért többletbevétel 50 
%-a támogatásként kerüljön-e az Egyesülethez. Azt, hogy hogyan lehet ezt mérni arra az 
Intézményvezető leírta elgondolását, tehát ez a viszonyítási alap. Ilyen formában a támogatás 
nem lehetséges az intézmény részéről. Ennek a megoldására azt javasolja, hogy várják meg a 
rendezvény végét. Az Intézményvezető javaslatát elfogadva, az elszámolás a rendezvényt 
követő 20-val kezdődő hétfőn együttműködve történjen meg, figyelemmel a feladat 
meghatározásokból adódó feladatok maradéktalan elvégzésére. 
 
Földesi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Nem támogatja az 
előterjesztésben leírt kérelmet, véleménye szerint a strandfürdőnek is nagy szüksége van a 
bevételre.  
 
Csatári Lajos - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Félőnek tartja, hogy az 
egyesület nem tudja visszafizetni az önkormányzati támogatást, ha a belépőből befolyó 
többlet bevétel összegéből nem adnak az egyesületnek. 
 
Kiss Gábor - polgármester: A gondot az jelenti, hogy a Dévaványai Dobfesztivál Kulturális 
Egyesület nem tudott az idei rendezvényhez szponzorokat találni, ezt a pénzügyi bizottság 
ülésén az egyesület elnöke közölte is. A megyétől támogatásként mindössze 30.000 Ft-ot 
kaptak. Amennyiben nem biztosít az önkormányzat támogatást, nem lesz az egyesületnek 
bevétele, és nem tudják a támogatást visszafizetni.  
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Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Korábban is 
ellenezte a testület döntését, melyben ilyen nagymértékű támogatást ítéltek meg a Dévaványai 
Dobfesztivál Egyesület részére. Nem látta mögötte a pénzügyi fedezetet, csak az ígéretek 
voltak. 
 
Pap Tibor – polgármester: Tájékoztat arról, hogy a Dobfesztivál Egyesület az idei 
rendezvényen viszont nem fog külön belépőt szedni, csak a fürdő belépőt kell megfizetnie 
annak, aki részt kíván venni a programon. A fellépőknek is fizetniük kell a szálláshelyért. Az 
elmúlt évben kapott nagyobb támogatást az egyesület, a korábbi évek rendezvényein ilyen 
nagymértékű támogatásban nem részesültek. Úgy véli, hogy a rendezvény ideje alatt elért 
többletbevétel összegének 50 %-os átadása a felmerülő költségek fedezetére reális kérés. Az 
elmúlt évben nem a strandon, hanem a sportpályán került megrendezésre a dobfesztivál, 
véleménye szerint ezért kevesebb látogatóra lehet számolni az idei évben.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Úgy véli, hogy ha 
támogatják is a kérést, a következő években ilyen mértékű támogatásban már ne részesítsék 
az egyesületet.  
Megkérdezi a bizottság tagjait, egyetértenek-e a kérelemmel és a Dévaványai Dobfesztivál 
Egyesület részére a Dobfesztivál megrendezésének időtartama alatt a strandfürdő belépőből 
elért többletbevétel összegének 50 %-át az egyesület részére további támogatásként biztosítsa 
a testület. Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 7 igen szavazattal, 1 tartózkodással, 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 46/2009. (VI. 24.) OKS. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottság javasolja a testületnek, hogy a 
Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület (5510 Dévaványa, Kossuth u. 
9. szám) részére a Dobfesztivál megrendezésének időtartama alatt a 
strandfürdő belépőből elért többletbevétel összegének 50 %-át az egyesület 
részére további támogatásként biztosítsa. 

 
 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e 
valakinek bejelentése? 
 
Pap Tibor – polgármester: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy július 3-án megyejárásra 
kerül sor Dévaványán, amelynek helyszíne a megyei fenntartású Farkas Gyula Közoktatási 
Intézmény dévaványai tagintézménye lesz. Ennek keretében soron kívüli testületi ülésre is sor 
fog kerülni. A megyei fenntartású intézmények részéről a Kissné dr. Balogh Ibolya 
igazgatónő tart tájékoztatást a közoktatás helyzetéről, jövőjéről, illetve a megyei kórház 
igazgatója fog tájékoztatást tartani az egészségügyi és kórházi helyzetről. 
Kulturális programként a Békés Megyei Szimfonikus Zenekar hangversenyére kerül sor a 
református templomban.  
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Tájékoztat arról a polgármester, hogy a megyei önkormányzat mindössze 150.000 Ft. 
hozzájárulást vállalt fel a hangverseny megrendezéséhez, 350.000 Ft-ot a dévaványai 
önkormányzatnak kell így állnia. Továbbá a dobogó elkészítése is 800.000 Ft. körüli összeget 
fog jelenteni, az önkormányzat karbantartói ugyanis nem tudják elkészíteni.  
Kérik, hogy a települést egy rövid mottóval jellemezzék, amely a meghívóra kerül. Arra 
gondolt, hogy lehetne „Dévaványa a táj és a természet értékeit őrző város”. 
Megkéri a Farkas Gyula Közoktatási Intézmény koordinátorát, amennyiben tudomása van a 
többi programokról, azokat ismertesse. 
 
Tóth Erika – Farkas Gyula Közoktatási Intézmény koordinátora: Tájékoztatja a bizottság 
tagjait, hogy délután 15 órára tervezik a rendezvény megnyitóját („Otthonunk Békés megye” 
rendezvénysorozat ünnepélyes megnyitója). Az iskola ebédlőjében kerül elhelyezésre a 
megyetérkép, ahol egy jelképes műsorra, szavalatra kerül sor, a szülőföld szeretetéről szóló 
népdallal kísérve. Majd a megyetörténeti kiállítás megnyitójára kerül sor 15.30-kor, a 
földszinti folyosó részen. Ezt követően a közös testületi ülésre kerülne sor, mely a 
könyvtárban kerül megtartásra.  
A megyejárás zárásaként, illetve a világtalálkozó nyitójaként 18.00 órakor kerülne sor a 
Békés Megyei Szimfonikus Zenekar hangversenyére a Református templomban. 
Az intézmény bejárata előtt szeretnének egy kunhalmot felállítani, ehhez szeretnék kapcsolni 
a dévaványai szakképzés centenáriumi kiállítását is.  
A parkolóban mezőgazdasági jellegű gépeket, eszközöket állítanak ki, valamint az aulában 
kerülne elhelyezésre a kiállítás. A múzeumból szabó műhelyet szeretnék átvinni a kiállítás 
idejére, illetve prezentáció formájában kivetítenék a modern gépek fényképeit.  
Felmerült korábban, hogy kiadvány jelenjen meg a centenáriumi kiállításra, de csak egy 
egyszerű leporelló szerű kiadvány megjelentetését tervezi az intézmény. 
 
Pap Tibor – polgármester: Szó volt korábban arról, hogy pénteken délelőtt szakmai 
konferenciát szerveznek, ahol Dr. Lengyel Sándor, Kézi Zoltánné és Dr. Ágoston Sándor 
tartana előadást a szakképzésről.  
 
Tóth Erika – Farkas Gyula Közoktatási Intézmény koordinátora: Kézi Zoltánnétól nem kapott 
visszajelzést az előadás megtartásával kapcsolatban. Dr. Ágoston Sándor jelezte, hogy készül 
az előadásra, illetve úgy tudja Dr. Lengyel Sándor is részt vesz a programon. Úgy gondolja, 
hogy a megnyitóhoz jól illeszkedne, ha Dr. Ágoston Sándor és Dr. Lengyel Sándor a 
szakképzésről egy-egy rövid előadást tartana.  
 
Pap Tibor – polgármester: Javasolja, hogy a Békés Megyei Önkormányzattal minél hamarabb 
kerüljenek leegyeztetésre az időpontok, illetve a tervezett programok.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkéri Erdeiné 
Mucsi Mártát az ÁMK József Attila Művelődési Ház és Alapfokú Művészetoktatási 
Intézmény intézményegység-vezetőjét, hogy a világtalálkozó és a városnapi programokról 
tájékoztassa a bizottság tagjait. 
 
Erdeiné Mucsi Márta – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság kültagja, ÁMK 
intézményegység-vezető: A Dévaványaiak IV. Világtalálkozója és a városnapi rendezvény 
programjairól részletesen tájékoztatja a bizottság tagjait. 
(A rendezvények programjai a jegyzőkönyvhöz mellékletként csatolva találhatók.) 
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Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi, van-e 
még valakinek kérdése, bejelentése? 
Megállapítja, hogy bejelentés nincs. 
 
A bizottság elnöke megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1800 órakor bezárja. 
 
 
 

Kelt: mint az első oldalon 
 
 
 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 
 ________________________ 
 Dr. Ágoston Sándor  
 bizottság elnöke 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika  
 jegyzőkönyvvezető 
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